
 

 

 
 
 
 
Nr. 124/2023 
 

PROCES – VERBAL 
 

 Încheiat azi, 21 august 2023, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare municipiului Sfântu Gheorghe, Baloga Csilla - sat Chilieni, Miklos András - 
sat Coșeni, lipsind: Ferenczy Ágnes-Kanilla, Székely Kincső. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 40 lit. c și art. 42 din HCL nr. 95/2020 privind aprobarea 
Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului local al Municipiului Sfântu 
Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare, respectiv în conformitate cu 
prevederile art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziţia emisă de primarul municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 906/2023. Ședința se 
desfășoară prin sistemul de audioconferință STS. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului 
Sfântu Gheorghe, Vargha Fruzsina și Toth-Birtan Csaba viceprimarii municipiului Sfântu 
Gheorghe, Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. Sunt 
Kondor Ágota președintele ședinței din data de azi. O să începem puțin mai târziu, pentru 
că, comisia juridică și economică încă nu și-a terminat ședința. Vom face prezența.” 
 Se dă citire listei consilierilor locali care răspund cu prezent.  
 (lb.m.): „Suntem statutari. Sunt propuneri pe Ordinea de zi, la Diverse? 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Bună ziua tuturor. Sunt 
Antal Árpád. Aș dori să propun două puncte. Un punct D1 proiect de hotărâre privind 
aprobarea execuţiei bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 
30.06.2023. Un punct D2 proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei sume de bani 
în favoarea Episcopiei Ortodoxe Române a Covasnei și Harghitei. Mulțumesc frumos.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. Sunt Toth-
Birtan Csaba. Și eu aș dori să propun un punct D3, care se referă la aprobarea preluării 
temporare în administrarea municipiului Sfântu Gheorghe a sectorului de drum național 
DN 13E km 31+635- 32+265, pentru realizarea obiectivului de investiții „Construire 
sensuri giratorii pe DN 13E.” Mulțumesc.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Bună ziua. Și eu aș dori 
să propun un punct D4 și D5. Punctul D4 se referă la aprobarea majorării cotizației anuale 
a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația pentru Dezvoltarea Turismului în Județul 
Covasna pe anul 2023. Iar punctul D5 privind aprobarea modificării și completării 
Contractului de asociere nr. 43661/01.08.2023 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe 
prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe, Casa de Cultură „Kónya Ádám”, 
Asociația Mathias Corvinus Collegium Egyesület, Vibe Events Management SRL și 
Asociația „Komitátusz” Egyesület în vederea organizării Festivalului cultural și de tineret 
„SEPSI TABAKÓ” în municipiul Sfântu Gheorghe, în periaoda 31 august – 02 septembrie 
2023. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Am propunerea, ca 



 

 

punctul 1 care se referă la aprobarea rectificării bugetului general al municipiului Sfântu 
Gheorghe pe anul 2023, să fie aprobat la sfârșit, ca și punct D6, dacă dl. primar susține 
această propunere.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Da, este în regulă.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Bine, mulțumesc 
frumos. Acum să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctelor de la Diverse. Propun să votăm 
împreună luarea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4 și D5, respectiv discutarea 
punctului 1 la sfârșit, adică ca și un punct D6. Totodată aș dori să votăm și despre votul la 
final, după prezentări. Sunteți de acord?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi al punctelor D1, D2, D3, D4 și D5...”  
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Deocamdată votăm 
despre faptul să votăm împreună. Deci sunteți de acord?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Ok. Da, sunt de acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Acum votăm despre faptul, să 
votăm la sfârșit?” 
 Doamna secretar general KULCSÁR TÜNDE-ILDIKÓ (lb.m/lb.r.): „Vă rog să 
votați înscrierea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4 și D5 și inclusiv discutarea și 
aprobarea punctului 1 de pe Ordinea de zi, ca D6.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Bine. Eu am înțeles 
greșit. Mulțumesc dl. Comăneci. Deci rămâne D1, D2, D3, D4, D5 și D6. Sunteți de 
acord.” 
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor D1, D2, D3, D4 și D5, respectiv și D6 pe Ordinea de zi.” 
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 
 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea pe 
Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 
 Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea pe 
Ordinea de zi a punctelor 1, 2, 3, 4, 5 și 6 de la Diverse.” 
 Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1, 2, 3, 4, 5 și 6.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
luarea pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
punctelor D1, D2, D3, D4, D5, D6.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu introducerea 
pe Ordinea de zi a punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea pe 
Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea 
pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6. Totodată aș dori să semnalez faptul că nu 
particip la deliberarea și la votarea punctului D5.” 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu introducerea pe 
Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
introducerea punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt de 
acord cu in troducerea punctelor D1, D2, D3. La D4 și D5 nu aș dori să particip nici la 
deliberare și nici la vot, nici luarea pe Ordinea de zi. Iar la fel sunt de acord cu luarea pe 
Ordinea de zi a punctului D6.” 

Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu 
introducerea pe Ordinea de zi a punctelor de la D1 până la D6. Îmi cer scuze, dar s-a 
întrerupt legătura.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, introducerea pe Ordinea de zi a 
punctelor D1, D2, D3, D4, D5 și D6. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Acum să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.”  
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.”  

Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 

de zi.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.”  
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.”  
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 
întregime.”  
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi în întregime.”  
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi 
în întregime. Respectiv nu doresc să particip la deliberarea și la votarea punctului D4 și 
D5.”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea 
de zi în întregime.”  
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de zi în 



 

 

întregime.”  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.”  
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Sunt de acord cu Ordinea de 
zi.”  
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, Ordinea de zi în întregime. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Înainte de a intra în 
dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: potrivit art. 228 din OUG 
57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor 
consilierii care au un interes personal în problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea 
situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea ședinței interesul personal pe 
care-l au în problema respectivă. (lb.m.): A semnalat dl. Zsigmond József și d-na Sipos 
Dóra-Viola faptul că nu participă la deliberarea și la votarea punctului D4 și D5. 
(lb.m./lb.r.): Acum vă rog să votăm despre propunerea, ca să votăm împreună, la finalul 
prezentării proiectelor de hotărâri. Sunteți de acord?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.”  

Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Sunt de acord.” 

 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.”  
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m./lb.r.): „Sunt de 
acord.”  
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” Domnul 
consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (Kolcza István), 
votarea la sfârșit a punctelor. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Vom începe cu punctul 
2.” 
 PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind retragerea 
obiectivului de investiții „Construire sensuri giratorii pe DN 13E” din Programul Național 
de Investiții ”Anghel Saligny”, aprobat prin HCL nr. 382/2021, cu modificările și 
completările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Investiția de 
construire de sensuri giratori pe DN 13E figurează în lista proiectelor depuse la Programul 
”Anghel Saligny”, dar este necesară scoaterea din acest program, întrucât nu s-a semnat 
contractul de finanțare și este nevoie de aceste lucrări, însă nu se poate plăti prin ”Anghel 
Saligny”, numai după ce se primesc banii. Deci ar fi o piedică încalea pornirii investiției. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 



 

 

prezentare. Comisiile I, II și V au acordat aviz favorabil pentru acest proiect. Urmează 
punctul D1.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 282/2023. 
 PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 30.06.2023. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. În ceea ce 
privește execuția bugetară al municipiului la data de 30.06.2023, am aprobat bugetul 
pentru acest an în sumă de 288.218.340 lei. În ceea ce privește veniturile am realizat 
veniturile în proporție de 41,74%, iar la cheltuieli 38,72%. Instituțiile de învățământ au 
avut venituri proprii de 2.510.190 de lei. Instituțiile de cultură au avut venituri de 
1.097.601 de lei. Și am obținut 558.342 de lei donații de la instituții din străinătate. Vă 
mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Comisiile I și V au acordat aviz favorabil pentru acest proiect, cu câte 6 voturi 
pentru. Trecem la punctul D2.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 283/2023. 
 PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării 
unei sume de bani în favoarea Episcopiei Ortodoxe Române a Covasnei și Harghitei. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. Deci în 
proiectul de hotărâre D2 este vorba despre aprobarea alocării unei sume de 200.000 lei în 
favoarea Episcopiei Ortodoxe Române a Covasnei și Harghitei, pentru modernizări la 
sediul din strada Gödri Ferenc nr. 2. Această sumă de 200.000 de lei se va plăti din acel 
buget de 1.000.000 de lei aprobat pentru culte în momentul în care am votat bugetul 
municipiului. Vă mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Dacă are cineva intervenții, sau întrebări? Comisiile de specialitate I, III și V au 
acordat aviz favorabil pentru acest proiect. Trecem la punctul D3.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 284/2023. 
 PUNCTUL D3 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea preluării 
temporare în administrarea municipiului Sfântu Gheorghe a sectorului de drum național 
DN 13E km 31+635- 32+265, pentru realizarea obiectivului de investiții „Construire 
sensuri giratorii pe DN 13E”. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Pentru realizarea 
celor două sensuri giratorii pe drumul DN 13E este necesară preluarea unui sector de drum 
în administrarea temporară a municipiului Sfântu Gheorghe, între kilometrii 31+635- 
32+265. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Comisiile de specialitate I, II și V au acordat aviz favorabil pentru acest 
proiect. Sunt intervenții, întrebări? Dacă nu, trecem la punctul D4.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 285/2023. 
 PUNCTUL D4 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind privind aprobarea 
majorării cotizației anuale a municipiului Sfântu Gheorghe către Asociația pentru 
Dezvoltarea Turismului în Județul Covasna pe anul 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, 
viceprimar.  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Vă mulțumesc. Deci la 
Asociația pentru Dezvoltarea Turismului în Județul Covasna cotizația municipiului Sfântu 
Gheorghe se va majora cu suma 240.000 de lei, ceea ce înseamnă, că în loc de 500.000 de 



 

 

lei va fi 740.000 de lei și această modificare era necesară din cauza organizării Festivalului 
Sepsi Tabakó. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Comisiile de specialitate I și V au acordat aviz favorabil. Vreau să menționez, 
că în comisia nr. V dl. Zsigmond József nu a votat și nu a participat la dezbatere. Aveți 
intervenții sau întrebări în legătură cu proiectul prezentat? Dacă nu, trecem mai departe, la 
D5.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu participă la deliberare și la vot (Sipos 
Dóra-Viola, Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 286/2023. 
 PUNCTUL D5 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Contractului de asociere nr. 43661/01.08.2023 încheiat între 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al municipiului Sfântu Gheorghe, Casa 
de Cultură „Kónya Ádám”, Asociația Mathias Corvinus Collegium Egyesület, Vibe Events 
Management SRL și Asociația „Komitátusz” Egyesület în vederea organizării Festivalului 
cultural și de tineret „SEPSI TABAKÓ” în municipiul Sfântu Gheorghe, în perioada 31 
august – 02 septembrie 2023. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar.  
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Vă mulțumesc. 
Contractul de asociere între părțile enumerate de d-na Kondor se modifică mai ales în cazul 
Casei de Cultură „Kónya Ádám” și a Asociației „Komitátusz”, ținând cont de faptul că, 
coordonarea voluntarilor este acum în obligativitatea casei de cultură, ei sunt cei care se 
ocupă de contactarea voluntarilor. Tot la casa de cultură se modifică articolele care se 
referă la artiștii care vor fi prezenți la festival, fiindcă casa de cultură contractează și artiști 
care provin din alte țări, din străinătate, iar Asociația „Komitátusz” va trebui să depună un 
raport financiar către municipiul Sfântu Gheorghe și nu către Casa de Cultură „Kónya 
Ádám” după terminarea evenimentului. Vă Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Comisiile de specialitate I, IV, V și VI au acordat aviz favorabil. Aș vrea să 
menționez, că în comisia nr. IV Sipos Dóra nu a participat la dezbatere și la vot. În comisia 
nr. V Zsigmond József nu a participat la dezbatere și la vot. În comisia VI nu au participat 
la vot și la dezbatere d-na consilier Sipos Dóra și dl. consilier Zsigmond József. Aveți 
intervenții sau întrebări în legătură cu proiectul prezentat? Dacă nu, trecem la D6, care a 
fost de fapt proiectul de hotărâre 1.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 2 consilieri nu participă la deliberare și la vot (Sipos 
Dóra-Viola, Zsigmond József), HOTĂRÂREA NR. 287/2023. 
 PUNCTUL D6 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2023. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar.  
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m./lb.r.): „Mulțumesc. Deci 
bugetul municipiului Sfântu Gheorghe este rectificat cu suma de 4.720.000 lei, deci vorbim 
de creșterea bugetului cu această sumă. La nivelul cheltuielilor câteva cifre: 431.860 lei 
pentru instituții de învățământ. 1.750.000 pentru cheltuieli cu creditele pe care le are 
municipalitatea. 327.000 lei pentru realizarea statuii lui Petőfi Sándor. 1.009.700 lei pentru 
finanțarea unor activități sportive. 72.000 lei pentru Programul ”Dăm valoare rablei tale”. 
389.440 de lei pentru diferite lucrări de dezvoltare și 740.000 de lei pentru achitarea unor 
cotizații. Vă mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
prezentare. Aveți propuneri, intervenții în legătură cu proiectul de hotărâre?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Da. Propunem 
includerea în buget a unei sume de 142.800 de lei pentru consultanță în vederea depunerii 



 

 

într-o nouă sesiune de finanțare a investiției la grădinița din Câmpul Frumos. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim pentru 
propunerea de modificare. Această sumă pentru consultanță, așa am înțeles, de unde va fi 
luată?” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „Da. Am omis să spun, că se 
va suporta din valoarea unor investiții, care nu se vor realiza în întregime în anul 2023, din 
consultarea cu Direcția Economică, se pare că proiectarea clădirilor Nzeb din fosta fermă 
de păsări. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „Mulțumim. Mai are 
cineva intervenții, propuneri? (lb.m./lb.r.): Mai sunt propuneri de modificare? Să votăm 
despre propunerea d-lui viceprimar Toth-Birtan Csaba. Cine este de acord?” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
propunerea d-lui viceprimar.”  
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu propunerea de 
modificare.”  
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.”  

Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord.” 
Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord.” 

 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu propunerea de 
modificare.”  
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.”  
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m.): „Sunt de acord.”  
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
propunerea de modificare.”  
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
propunerea de modificare.”  
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” 
 Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord.” 
 Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord.” Domnul 
consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu modificarea.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier lipsește de la vot (József Álmos-Zoltán), 
modificarea propusă. 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 288/2023. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Comisiile de 
specialitate I, și V au acordat aviz favorabil. Începem votarea proiectelor de hotârâri. Deci 
am avut punctul D1, D2, D3, D4, D5, D6 și punctul 2.” 
 Domnul consilier COMĂNECI LIVIU-VASILE (lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 2, D1, D2, D3, D4, D5 și D6.”  
 Domnul consilier CSATLÓS LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 2, respectiv cu D1, D2, D3, D4, D5 și D6 de la Diverse.”  
 Domnul consilier CSEREY ZOLTÁN-MIHÁLY (lb.m.): „Sunt de acord cu 
Ordinea de zi în întregime.” 
 Domnul consilier DEBRECZENI LÁSZLÓ (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 2, 
D1, D2, D3, D4, D5 și D6.”  



 

 

 Doamna consilier JANCSÓ ÉVA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectele de hotărâri 
2, respectiv cu D1, D2, D3, D4, D5 și D6.”  

Domnul consilier JÁNÓ MIHAIL (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de hotărâre 
2, respectiv cu cele 6 puncte de la Diverse.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu proiectul de 
hotărâre 2, respectiv de la D1 până la D6 de la Diverse. Mulțumesc.”  
 Domnul consilier KERESZTES LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre 2, respectiv cu punctele D1, D2, D3, D4, D5 și D6.” 
 Doamna consilier KISS-BARTHA ANNAMÁRIA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu 
proiectul de hotărâre 2, respectiv cu proiectele de hotărâri de la D1 până la D6.” 
 Domnul consilier KOLCZA ISTVÁN (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu proiectele de 
hotărâri 2, cu D1, D2, D3, D4, D5 și D6.”  
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 2, respectiv cu punctele de la D1 până la D6 de la Diverse.” 

Domnul consilier JÓZSEF ÁLMOS-ZOLTÁN (lb.m.): „Și eu sunt de acord cu 
punctele 2, respectiv de la D1 până la D6.” 
 Domnul consilier LAKATOS LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord punctele 2, 
respectiv la Diverse de la D1 până la D6.” 
 Doamna consilier MAGYAROSI IMOLA-PIROSKA (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord 
punctele 2, respectiv de la D1 până la D6.” 
 Doamna consilier SIPOS DÓRA-VIOLA (lb.m.): „Sunt de acord cu punctele 2, cu 
D1, D2, D3 și D6. La punctele D4 și D5 nu votez.”  
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt de acord cu 
proiectele de hotărâri 2, cu D1, D2, D3, D4, D5 și D6.”  

Domnul consilier VAJNA LÁSZLÓ (lb.m./lb.r.): ”Sunt de acord cu punctele 2, 
respectiv de la D1 până la D6.” 

Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m./lb.r.): ”Sunt de acord cu 
punctul 2, respectiv cu proiectele de la D1 până la D6. Mulțumesc.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m./lb.r.): „Sunt de acord cu punctul 2, 
respectiv de la D1 până la D3. La punctele D4 și D5 nu votez. Și sunt de acord și punctul 
D6.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Mulțumim pentru prezență. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m./lb.r.): „D-na președinte, eu aș 
dori să fac un anunț într-o propoziție. Datorită faptului, că ședința ordinară de obicei este 
ținută în ultima joi a fiecărei luni, iar din cauza unei hotărâri legate de termoizolare ar fi 
bine să ținem pe data de 30 o ședință extraordinară, propun ca în cursul lunii august ședința 
ordinară să fie pe 30 și nu pe 31.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m./lb.r.): „Mulțumim 
frumos. Are cineva obiecții? Nu sunt. Nu trebuie votat acest lucru. Mulțumim frumos. 
Mulțumim pentru prezență. La revedere.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 august 2023. 
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